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SZIGETBECSEI
KRÓNIKA

Az áldozatvállallás jutalma
A szennyvízberuházás krónikája

Szigetbecse község fennállása legnagyobb 
méretű beruházásának jelentős állomásához ér-
keztünk: befejeződött a közúti szennyvízveze-
ték kiépítése, az utak helyreállítása. Mindazok, 
akik e nagy munkában tevőlegesen részt vettek, 
most egy kicsit fellélegezhetnek.

E szusszanásnyi időben érdemes visszapil-
lantani a megalakult önkormányzat elmúlt 10 
évének jelentősebb beruházásaira, időrendben.

• 1992-ben az útépítési program első ütemé-
ben megkezdődött a község útjainak kor-
szerűsítése (addig csak a Makádi utat fedte 
szilárd burkolat!).

• 1994-ben kiépült a földgázvezeték.
• 1996-ban a község egész területén, az üdü-

lőövezetben is megépült a telefonvezeték.
• 1998/99-ben sor került az útkorszerűsítés 

folytatására.
• 2001-ben a szennyvízelvezető rendszer 

épült ki.
Ez volt a legnagyobb „falat”, de ezzel teljessé 

vált a község közműellátottsága!
E téren hatalmas adósságot kellett törleszteni, 

a lakosságnak rendkívül rövid idő alatt nagy 
anyagi terheket kellett vállalni, hogy a község 
ne középkori elmaradottság állapotában lépjen 
át a XXI. századba. E téren is kitűnőre vizsgáz-
tak Szigetbecse lakosai választott vezetőivel, 
képviselőivel és a polgármesteri hivatal munka-
társaival együtt, akik felbecsülhetetlen munkát 
végeztek -  napi teendőiken túlmenően -  az 
egész községet érintő fejlesztő beruházások se-
gítésében.

Most büszkék lehetnek, mert -  nem érdem-
telenül! -  a térségben elsőként tudhatják elvég-
zettnek a szennyvízberuházás községet érintő 
legjelentősebb munkálatait. Szigetbecse egy je-

lenben is hasznos, a következő generációk érde-
keit is szolgáló beruházással gazdagodott. Ezt 
már senki sem veheti el a becseiektől, akik nagy 
áldozatot vállaltak és az utódoktól, akik hálásak 
lehetnek a terheket ma viselőknek.

A beruházás szigetbecsei krónikájának első 
lapját 1998-ban írták. Ekkor kezdődött a szük-
ségképpen megalakított társulatba való belépé-
sek szervezése. 2001. február közepére elké-
szültek a kiviteli tervek, április 2-án a falugyű-
léshez kapcsolódó fórumon már a községi 
szennyvízhálózat kiépítéséről kaphattak részle-
tes tájékoztatást az érdeklődők.

Még ebben a hónapban megtörtént „az első 
kapavágás”. A kivitelező INNOTERV Rt. há-
rom építésvezetővel, építőrészleggel, csopor-
tonként teljes gépparkkal megkezdte összehan-
golt munkáját. Ütemterv szerint haladtak min-
denütt szoros együttműködésben a lakosokkal, 
a munkát mindvégig figyelemmel kísérő pol-
gármesterrel. Köszönhetően az előzetes jó tájé-
koztatásnak, minden érintett birtokában volt a 
szükséges információknak. A beruházók -  épí-
tésvezetők és munkások egyaránt -  őszinte elis-
meréssel adóztak a becseiek tájékozottságának, 
segítőkészségének, megértésének. Nem egyszer 
kifejtették, hogy még sehol az országban nem 
tudtak ilyen nyugodt légkörben dolgozni! A be-
cseiek pedig szerencsések voltak a kivitelező 
céggel, többek között azért is, mert az gyakor-
lottságról tanúskodó, összehangolt, jól szerve-
zett munkával elérte, hogy a csőfektetés után 
egy-két napon belül be lehetett temetni az árko-
kat, minimálisra csökkentve így egy-egy utca 
lakóinak kellemetlenségeit.

Szeptember 10-én felvonult a PUHITÁR- 
NOK Rt. és megkezdődött a felbontott utak

Felvonulnak a gépek

helyreállítása. A szennyvízberuházás kapcsán 
ott, ahol vezetéket fektettek le, a nem aszfalto-
zott utak is megújultak: nemcsak helyreállítás, 
hanem minőségi felújítás is történt!

Az utólagos munkák közé tartozik az aknafe- 
ledelek szintbe állítása, az árokhelyreállítás, 
padkarendezés, a csatorna nyomvonalában ke-
letkező süllyedések tömörítése, stb.

A község közterületein folyó szennyvízberu-
házás utolsó mozzanataként még megépítik a 
vákuum gépházat, ez a tervek szerint december 
közepére készül el.

A kerítéseken belül azonban még marad teen-
dő: a rendszerre csatlakozóknak ki kell építeni a 
bekötéshez szükséges vezetéket. Az áprilisi tá-
jékoztatón a kivitelező cég nevében Bóka Jó-
zsef vezérigazgató és Rácz Péter műszaki igaz-
gató megígérte, hogy a házi bekötésekhez szük-
séges csöveket a cég -  mely nagyban vásárol -  
kedvező áron tudja a lakosságnak beszerezni. A 
cég ezt az ajánlatát fenntartja.

Október 15-én az önkormányzat fórumot ren-
dez, ezen a beruházók képviselői is részt vesz-
nek. Az érdeklődők itt minden szükséges infor-
mációt megkapnak, minden kérdésükre választ 
várhatnak.

Magasitz Lajos polgármester, akivel áttekin-
tettük e nagy munka krónikáját, ezúton is kö-
szöni a becseiek türelmét, megértését és segítő-
készségét.

A jutalom nem marad el: a község történeté-
nek legnagyobb beruházása után rendezett álla-
potba kerül még a tartósan hideg, esős, őszi-téli 
idő előtt.

M e g h í v ó

Szigetbecse Község Önkormányzata tisztelettel meghívja a község lakóit

2001. október 15-én (hétfő) 18.00 órakor 
a Művelődési Ház nagytermében tartandó fórumra.

Ennek során tájékoztatás hangzik el a befejeződő szennyvízberuházásról, 
az érdeklődők választ kapnak az elkövetkező időszak teendőivel, 

a házi bekötésekkel kapcsolatos kérdéseikre.
Magasitz Lajos 

polgármester
Pap Kornélia
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• Elfogadták az új pedagógiai programot

Testületi ülések

• Beszámoló a telekkialakításról

• Vita a Művelődési Ház szerepéről

2001. július 30.

A képviselők rendkívüli ülésének első 
napirendjén a Makádi út 14. szám alatti ön- 
kormányzati tulajdonú ingatlan sorsa sze-
repelt. Az előző ülésen tárgyaltak arról, 
hogy ez ügyben döntést a szennyvízberu-
házás e területen folyó munkálatainak be-
fejezése után hoznak. A telek felhasználá-
sával kibővíthető a Makádi út és ezzel 
megszüntethető az ottani veszélyes kanya-
rulat. A csatornaépítés megtörtént. A kép-
viselők egyhangúlag hozták meg határoza-
tukat, mely szerint a szóban forgó telek ön- 
kormányzati tulajdonban marad, annak 
északi határán kerítést építenek. (Ez azóta 
elkészült.)

A továbbiakban a szolgáltató házfagyi- 
zóként működő helyiségének ügyét vitatták 
meg a képviselők. Ennek az üzletrésznek a 
bérlője többszöri felszólításra sem fizette 
meg a szerződésben elfogadott bérleti dí-
jat. A meghozott döntés értelmében a bér-
lővel kötött szerződést 2001. július 30-i ha-
tállyal megszüntették.

A polgármester ezután beszámolt arról, 
hogy felmérték az óvodában szükségessé 
vált felújítási, javítási munkákat. A testület 
megtárgyalta, hogy ezeket, valamint a pol-
gármesteri hivatal irattárának kialakításá-
val kapcsolatos munkákat milyen módon 
végezzék el.

2001. augusztus 27.

Az ülés első témája a községi önkor-
mányzat 2001. évi költségvetésének módo-
sítása volt. A javaslatban az eredeti elő-
irányzat 247.930.000.- Ft összegről 
320.509.473.- Ft-ra való módosítása sze-
repelt. A képviselők tételesen megvitatták 
az új előirányzatot és több javaslatot tettek 
változásokra. Ezekről három határozatot 
hoztak. Rendeletet alkotva, ezekkel az 
összegekkel módosították a költségvetési 
előirányzatot, növelve a kiadási oldalt, 
csökkentve a tartalékkeret összegét.

***

Második napirendi pontként megtárgyal-
ták az általános iskola új pedagógiai prog-

ramját. Az elkészült programról Fejesné 
Schwarcz Erzsébet igazgatónő elmondta, 
hogy a két éve nagy munkával elkészített 
és a testület által elfogadott, eddig alkal-
mazott programot az azóta hozott törvé-
nyek alapján kellett átdolgozni. A munka 
szakmai véleményezője Bak Ferenc tan-
ügyi szakértő volt, aki a testület előtt el-
mondta, hogy az új program minden tekin-
tetben hibátlan, megfelel a törvényi előírá-
soknak. Javasolta a testületnek a pedagógi-
ai program elfogadását.

A testület határozatban fogadta el és jó -
váhagyta a programot. Felkérte az iskola 
vezetését és pedagógusait, hogy munkáju-
kat e program alapján végezzék mind haté-
konyabban és eredményesebben.

***
A polgármester beszámolt arról, hogy 

augusztus 16-án megtörtént az iskola tető- 
felújításának műszaki átadása, átvétele. A 
színvonalasan elvégzett munkáért köszöne-
tét mondtak a kivitelező PEFEM BT-nek. A 
bontott anyagokból a használható darabo-
kat később közcélokat szolgáló építkezé-
seknél felhasználják.

Örömmel tudatta a testülettel, hogy 
Dömsödön megtörtént a hulladéktároló 
bővítéseként létrejött 2 ha-os új területnek, 
kiszolgáló berendezéseinek műszaki átadá-
sa.

Beszámolójában kitért arra a már ismert 
tényre, hogy az óvodában most csak kisebb 
javításokat, felújításokat tudnak elvégezni, 
a teljes felújításhoz jövőre nyújtanak be 
pályázatot.

A  Makádi út 14. szám alatti telken elké-
szült a tervezett kerítés, az út felőli kerítést 
elbontották, a telken lévő, balesetveszélyes 
kutat betömik, jövőre a területen egy kis 
közparkot létesítenek.

Losonczy Béla jegyző beszámolt a ko-
rábban eldöntött telekkialakítás folyamatá-
ról. A 28 magántulajdonost érintő kisajátí-
tási terv elkészült, az ingatlanokat amint 
arra jogilag, pénzügyileg lehetőség nyílik, 
az önkormányzat megvásárolja.

A képviselők korábban határoztak a M a-
kádi út folytatásában, külterületen, az ivó- 
vízhálózat bővítéséről. A most hozott hatá-

rozat szerint a munkát a költségvetés tarta-
lékkeretéből ez évben el kell végeztetni. A 
kivitelezésre árajánlatot kérnek.

Határoztak egy Duna-parti telekről, 
melynek bérlője bérletét másra kívánja át-
ruházni. A hozott határozat szerint az ön- 
kormányzat a bérleti viszonyt az eddigi 
bérlővel megszünteti, új szerződést nem 
köt. A terület ezután lejáróként szolgálhat.

Korábban üdülőtelkek értékesítéséről 
határozott a testület. A jegyző  beszámolt 
arról, hogy árverésen két telek kelt el, to-
vábbá öt bérlő közül három fogadta el a 
felajánlott értékesítési összeget, ketten még 
nem nyilatkoztak.

2001. szeptember 24.

A képviselő-testület határozataiban 
többnyire határidőkhöz kötött teendők is 
szerepelnek. Ezek teljesítéséről számol be 
a polgármester a testület előtt a lejárt hatá-
rozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató-
jában. Ezen ülés beszámolójából kitűnt, 
hogy valamennyi határidős feladatot idő-
ben és rendben teljesítették.

***

A testület megkapta a Szigetbecse-Ma- 
kád Közös Igazgatású Közoktatási Intéz-
ményi Fenntartó Társulás 2001. évi féléves 
beszámolóját. A makádi iskola képviselői-
nek jelenlétében tételesen megvitatták a 
beszámolóban foglaltakat, a tervezett és a 
félévben időarányos kiadási illetve bevételi 
teljesítéseket. Vita után a képviselők a be-
számolót elfogadták.

Harmadik napirendi pontként Szigetbe-
cse Község Önkormányzat 2001. évi I. fél-
évi költségvetési beszámolóját tárgyalták 
meg. Ebben ugyancsak egybevetették a ter-
vezett és a teljesített bevételi és kiadási té-
teleket. Vita után a testület a beszámolót el-
fogadta.

Mindkét költségvetésben a teljesítések 
időarányosan valósultak meg.

***
Csoba Attila, a Művelődési Ház büféjé-

nek bérlője, személyesen adta elő  elképze-
léseit elsősorban a Művelődési Ház nagy-
termének jobb kihasználásáról, amit bérbe 
szeretne venni. (Amikor az üresen áll, ru-
havásárt rendezne ott.) A vitában kialakult 
az az egységes vélemény, hogy a Művelő-
dési Háznak meg kell őrizni eredeti funk-
cióját, abban időszakosan sem szabad üz-
letet kialakítani. Arról is szó esett, hogy a 
nagyterem rendkívül rossz állapotú és 
pénzhiány miatt jelenleg nem felújítható
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padlója nem bír ki nagyobb terhelést, ezért 
a terem mindenkori bérbeadásánál erre is 
figyelemmel kell lenni. Abban is egyetértés 
alakult ki a képviselőik között, hogy a Mű-
velődési Ház jobb kihasználása érdekében 
a civil szervezeteknek kellene többet tenni. 
(Ez nem először vetődik fe l a testületi ülé-
seken!) A Művelődési Házba illő rendez-
vény céljára bárki kérheti, kibérelheti a 
nagytermet természetesen megszabott ta-
rifáért. (Ez eddig is így volt!) A  bérlőnek 
további, szerződésével kapcsolatos javas-
lataival a testület az októberi ülésen fog -
lalkozik majd.

Az önkormányzat a Jókai utca -  Napsu-
gár utca mögött a tervek szerint lakótelke-
ket alakít ki. A tervben érintett területbe 28 
ingatlan esik bele. Ezeket az önkormányzat 
meg kívánja vásárolni. A területen 30 lakó-
telket lehet majd kialakítani. A szóban for-
gó terület ingatlanainak forgalmi értékét 
meg kell állapítani. A feladatot ingatlan- 
szakértőre kell bízni. Négy ingatlanszakér-
tőtől kértek ajánlatot, milyen feltételek 
mellett vállalnák a megbízást. A képviselő-
ket a jegyző tájékoztatta a négy beérkezett 
ajánlatról, akik ezután döntöttek a megbí-
zásról (Gizella GEO Kft.). A gyorsabb

döntéshozatal érdekében határoztak egy 
operatív bizottság felállításáról, melynek 
tagjául választották a polgármestert, a 
jegyzőt, dr. Kerekes László alpolgármes-
tert és Schwarczenberger János képviselőt.

A közelmúltban az országban történt já t-
szótéri gyermekbalesetek következménye-
képpen előtérbe került a játszóterek és - 
eszközök biztonságának kérdése. Szigorúb-
ban ítélik meg a már meglévőket és előké-
születben van a jelenleg érvényes szabvá-
nyok, előírások megváltoztatását célzó tör-
vény.

A legtöbb helyen, így Szigetbecsén is a 
játszóterek játékai társadalmi összefogás-
sal, szülők, támogatók közreműködésével 
készültek. Szigetbecse pályázati pénzből és 
költségvetési hozzájárulásból most az isko-
la területén tervezett játszótérre és az óvo-
dába vásárolhatna egy-egy játékot. Bár a 
polgármester és az érdekelt intézmények 
vezetői sok információt gyűjtöttek, e téren 
most a fentiek miatt bizonytalanság kelet-
kezett. Ezért a vásárlásról a képviselők 
nem tudtak határozni, a döntést az októberi 
ülésre halasztották.

A polgármester beszámolt a szennyvíz-

beruházás állásáról. A testület a beszámo-
lót elfogadta és határozott arról, hogy eb-
ben a témában, valamint a házi bekötések-
kel kapcsolatos tudnivalókról október 15- 
én lakossági fórum rendezését kezdemé-
nyezi.

A szennyvízberuházás után a jö v ő  évre 
járdaépítési és faültetési program elkészí-
tését tervezi az önkormányzat. Néhány he-
lyen a lakosok már most önerőből szeret-
nének járdát építeni. Egy-egy utcában 
összefüggő területen azonos műszaki para-
méterek alapján kell dolgozni. Ezeket a 
polgármesteri hivatal tervezi, a kivitelezést 
ellenőrzi. A  műszaki paraméterek ismereté-
ben határozható meg az önkormányzati tá-
mogatás mikéntje.

Elkészült -  mindenki megelégedésére 
kiváló minőségben -  a Duna-parton közel 
1 km-es útszakaszon az aszfaltozás. Az 
utómunkálatokat (útpadka, csapadékvíz-
elvezetés, gátoldalra tolt föld elhelyezése, 
stb.) folyamatosan végzik. Ugyancsak fo-
lyamatosan, a tervek szerint dolgoznak a 
belterületi utak kátyúzásán.

„Barátsággal szolgálni"
Kevés magyarországi kisközség büsz-

kélkedhet azzal, hogy három, akár orszá-
gos érdeklődésre is érdemes nevezetessé-
get mutathat fel. A természeti szépsége-
ket, a dunai tájat, a sziget romantikáját, a 
falu nyugalmát, csendjét már eddig is sok 
üdülő, horgász fedezte fel. André Kertész 
szigetbecsei emlékháza, a hírneves mű-
vész itt készült képei az egész világon is-
mertté, a fotóművészet iránt érdeklődők 
zarándokhelyévé tették a községet.

Kevéssé köztudott, hogy két itt meg-
rendezett országos esemény révén egyre 
ismertebbé válik Szigetbecse a lovas-
sport népszerűsítőjeként is. A Királyréti 
Lovas Klub -  az Aranyos Kupa Díjugrató 
verseny rendezője -  1997 óta minden év 
szeptemberének első szombatján a ki-
rályréti lovas pályára várja a lovas-szol-
gálatban álló rendőröket az IPA Kupa 
díjugrató küzdelmekre. Az idén ötödik 
alkalommal megrendezett versenyt az 
IPA Rendőrszervezet kezdeményezte. A 
házigazda szerepét idén ötödik alkalom-
mal vállaló Szigetbecsét a szervezet IPA 
faluvá nyilvánította. A megszokott ma-
gas színvonalon lebonyolított kupaküz-

delmek ezúttal is sok nézőt vonzottak, 
köztük olyanokat, akik sokat tehetnek a 
községért. Felbecsülhetetlen annak érté-
ke, amit a sportolók, a lovassport kedve-
lői között szövődő, erősödő baráti szálak 
jelentenek. Az IPA Kupa verseny révén 
jött létre pl. egy különösen kedvező kap-
csolat a BM Központi Kórház és Sziget-
becse között. Magasitz Lajos polgármes-
ter üdvözlőbeszé-
dében valamennyi 
becsei lakos nevé-
ben mondott köszö-
netét a kórház ve-
zetőinek, dolgozói-
nak segítőkészsé-
gükért.

Az IPA Kupa 
díjugrató verseny 
m egrendezése a 
Királyréten immár 
hagyomány. Fel-
merült a gondolat, 
hogy a kupanap 
programját bővíte-
ni lehetne növelve 
l á t v á n y o s s á g á t ,

vonzerejét, és ezzel Szigetbecse hírne-
vét.

Az ötödik IPA Kupa verseny, köszön-
hetően a dr. Gótzy Gyula elnök vezette 
rendező gárdának, az 50 szponzornak, a 
felkészült lovasoknak, maradandó él-
ménnyel gazdagította a résztvevőket, né-
zőket érzékletessé téve az IPA je l-
mondatát: „Barátsággal szolgálni”.

Fotó: Földiák Vince (szigetbecsei fotótábor)
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Felnőtt szemmel az iskolában

Nem csak hasznos, tetszetős is az új tető

Hiába minden. „És mégis mozog a 
Föld!” Mozog -  azaz forog -  és ezáltal itt, 
ahol mi élünk váltakoznak az évszakok. A 
nyarat követi az ősz (a télről könyörgöm 
még ne beszéljünk!), az édes vakációt kö-
veti az iskolakezdés. Mire e sorokat olvas-
sák a gyerekek éppen olyan vidáman zsiva- 
jognak a suliban, mint amilyen vidáman 
vakációztak.

Most felnőtt szemmel pillantunk be az 
iskolába. Kíváncsiak vagyunk, hogyan zá-
rult az elmúlt tanév a Szigetbecsei Általá-
nos Iskolában, mi várta, várja az iskoláso-
kat az elkövetkezendő időben.

A számadatok kínálják az első,

sokatmondó információt.

A 2000/2001-es tanévben 179 diák, 17 
nyolcadikos látogatta az iskolát. A végző-
sök közül ketten gimnáziumban, hatan 
szakközépiskolában, kilencen szakmun-
kásképzőben folytatják tanulmányaikat. A 
számok nem sokban változtak, a szeptem-
beri évnyitón 178-an sorakoztak fel, köz-
tük 18 elsős.

Első pillantásra ezekkel a számokkal 
még elégedettek is lehetnénk. Ám el kell 
gondolkozni azon, hogy a 178 általános is-
kolás közül 60-an nem szigetbecseiek! Az 
óvodás korúak, a nagycsoportosok ala-
csony létszáma a jövőre sem ígér sok jót. 
Jelenleg a község (sajnos nem egyedi, ki-
vételes esetként)

elöregedőben van.

A folyamat megfordítása érdekében az 
iskola keveset tehet. A padsorok feltöltését 
színvonalas munkával, vonzó kínálattal 
ugyan elérheti, de a község fiatalításáért, 
ezzel hosszú távon jövőjéért ennél többet 
kell tennie a közösségnek. Biztató, hogy 
már máshonnan származó fiatalok is von-
zónak találják, állandó lakhelyül választják 
Szigetbecsét, a képviselő-testület pedig 
legutóbb döntött lakótelkek kialakításáról 
lakásépítési lehetőséget kínálva -  remélhe-
tően fiatal -  érdeklődőknek.

Az iskola „kínálatáról” Fejesné 
Schwarcz Erzsébet igazgatónőt kérdeztük:

„A nyár folyamán nagy munka fejeződött 
be. A régi iskolaépület tetején a palát 
Lindab lemezre cserélték, jö v ő  nyáron az 
álmennyezet cseréjére és a világításkorsze-
rűsítésre kerül sor.

Az elmúlt tanévben felújítottuk technikai 
eszköztárunkat, korszerűsítettük a számító-
gép-parkot, 16 gép, színes monitorok elé 
ülhetnek a gyerekek az oktatás során. Vá-

sároltunk egy hangosító berendezést, a Szi-
getbecse Községért Alapítványtól kapott 
pénzen pedig egy kitűnő fényképezőgépet 
vettünk a Zöld Szíves csoportnak.

Befejeződött a csónakház építése, így 
otthonra leltek a hányatott sorsú csónakok. 
Ezek száma kettővel bővült. A gyerekek kö-
rében egyre népszerűbb a vízitúrázás. Isko-
lánk 6 kenuval részt vett az augusztus 19- 
én Ráckevén rendezett lampionos csónak-
felvonuláson. A Diáksport Egyesület kere-
tében válik lehetővé a

mindennapos testnevelés,

az egyesületben labdarúgó, röplabda és tu-
risztikai szakosztály működik. A gyerekek 
táborozások során nyaralhattak a Velen-
cei-tónál, Nógrádverőcén, a Fertő-tó -  
Hanság körzetében vándortáborozáson 
vettek részt, ismerkedtek Egerrel és kör-
nyékével. Újdonság, hogy az új pedagógiai 
program kötelezővé tette az első és ötödik 
osztályban az úszásoktatást. A mi iskolánk-
ban azonban valamennyi diák számára le-
hetővé kívánjuk tenni nyolc szaktárgyi óra 
keretében az úszás alapjainak elsajátítá-
sát.

Régi óhajnak teszünk eleget, amikor a 
költségvetésből kapott 500.000.- Ft-ból és 
a Nők Szigetbecséért Egyesület által nyert 
300.000.- Ft pályázati pénzből az iskola-
kertben

játszóteret rendezünk be,

és a község játszóterén is bővül az eszköz-
kínálat egy-egy korszerű, a szigorú bizton-

sági követelményeknek megfelelő játékkal.
Befejeződött a pedagógiai program át-

dolgozása, azt a testület elfogadta. Az új 
tanévben az e lső és az ötödik osztályosok 
kezdik meg e szerint tanulmányaikat, a jö -
vő tanévben a 2-6. osztályosok kapcsolód-
nak be a programba.

A Kiskunlacházai Művészeti Iskolával 
folytatódik gyümölcsöző kapcsolatunk. Szi-
getbecsén képzőművészeti, csipke- és go-
belinkészítő, szövő, népi- és társastánc ta-
gozat működik. A zenetagozat keretén belül 
furulya, gitár és zongora oktatás folyik.

Itt szeretném ismételten felhívni az ér-
deklődők figyelmét, hogy iskolai könyvtá-
runk mindenki számára nyitva áll minden 
hétfő délután 2-6-ig.

Négy éve rendeztünk iskolatörténeti kiál-
lítást és véndiák-találkozót. Sokan fogad-
ták el a meghívásunkat. Ok és mindazok, 
akik anyagot adtak ehhez a kiállításhoz, bi-
zonyára örülnének az ismétlésnek.

A kiállítás anyaga

együtt van, bővíthető. Gondolkodunk azon, 
hogy ennek az iskolaévnek a végén, jö v ő  
nyár elején újra megrendeznénk ezt a kiál-
lítást és a tárlatot.

Az egész tantestület törekvése arra irá-
nyul, hogy iskolánkban a gyerekek jó l érez-
zék magukat, egyre jobb körülmények kö-
zött fejlődhessenek tudásban, testben, lé-
lekben, emberségben. Köszönjük az önkor-
mányzat, a szülők, a vállalkozók munkánk-
hoz nyújtott segítségét és kérjük továbbra 
is támogatásukat.”
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Vészkiáltás
Sokszor tapasztalhatjuk, hogy a gyerekek 

szeme olyan dolgokra, jelenségekre is rátalál, 
melyek mellett a felnőttek -  fásultan, érzéketle-
nül? -  szó nélkül elmennek. Szigetbecse iskolá-
jában ráadásul sok késztetést is kapnak arra,

ía 'W 'xjtAAiX
^ -----------

holtágat, a tavakat. Milyen a vízi világ ma és 
milyen lesz tíz év múlva? Ezt mutatták be, erről 
adták közre gondolataikat rendkívül tanulságos 
elgondolkoztató kiállításukon.

Szerencsére még találnak szépséget: zöldellő 
fákat, bokrokat, nádasokat, virágos-ligetes 
réteket, állatokat, de észreveszik a pusztulás 
jeleit is: az iszaposodást, a víz szennyeződé-
sét, a fák törzsére szögekkel felerősített hir-
detéseket, a minden szépet elborító csúf sze-
metet...

hogy felfedezzék közvetlen környezetüket, ész-
revegyék a szépet, az értékeket, az azokat fe-
nyegető veszélyeket.

Az tanulók munkáiból elgondolkoztató kiál-
lítás volt látható az iskolában (a kezdeményezés 
a Zöld Szív mozgalom becsei csoportja tag-
jainak érdeme). A kis természetvédők írásban, 
rajzban, fénykép-összeállításban mutatták be a 
község egyik nagy értékét, a Ráckevei-Dunát, a

Gyerekek. Tehát optimisták. Milyen lesz a 
környezetük, milyenek lesznek a vizeink, 
vízpartjaink 10 év múlva? A vágyak és remé-
nyek egészséges, zöldellő növényzetet, gaz-

dag állatvilágot, kristálytiszta vizeket láttatnak, 
de az írásokban, rajzokban ott a feltételezés: 
ha... Szebb, tisztább, gazdagabb lesz környeze-
tünk, élőhelyünk, ha a települések, a gyárak 
szennyvize nem tisztítatlanul kerül az élővizek-
be, ha az emberek nem szemetelnek, ha tiszte-
lik, óvják a természetet...

Szívszorító, hogy a gyerekek közt is van, aki 
sötétnek látja a jövőt: „szerintem a Duna 

tíz év múlva is nagyon szennyezett 
lesz, bár akkor is lesznek emberek, 
akik próbálják majd megmenteni 
ezt a szép folyót. Nem szabad majd 
fürödni és pecázni. Az állatvilág 
teljesen kipusztul. Az üdülőterüle-
tek, strandok, csónakházak meg-
szűnnek. Az emberek nem akarnak 
majd a Duna közelébe kerülni. A 
víz miatt sokan megbetegszenek.
Az emberek állatokat telepítenek a 
folyóba, de azok is elpusztulnak...”

szemet szemet szemet...

Egy szellemes tabló (Szalai Simon munkája) 
a homokbánya környezetét mutatja be fényké-
peken -  rengeteg szeméttel. A kapcsolódó raj-
zokon madarak, üregi nyúl, róka és bagoly pa-
naszolja: tönkretették élőhelyét -  elvándorol...

Reméljük sokan látták ezt a kiállítást, a gye-
rekek nekünk felnőtteknek címzett üzenetét, 
vészkiáltását!

pap

Tudják, hogy a pusztítás, a szennyezés 
emberek műve, és azt is, hogy vannak akik 
megpróbálják megóvni a természeti értéke-
ket.

A jelen a felnőttek felelőssége, akiknek 
gondolniuk kell azokra a gyerekekre, akik ma 
még csak okos írásaikkal, rajzaikkal érzékel-
tethetik, mit látnak ma és mit várnak a jövő-
től.

A  Re h a b i t  K f t . 
M U N K A T Á R S A K A T  

K E R E S

a beindult ráckevei üzemébe 
rehabilitációs munkára.

Munkára rokkant nyugdíjasok jelentkezését 
tudják elfogadni.

Munkahely: Ráckeve Páskom tanya 
A munkakör irodai papíráruk készítése. 

Érdeklődni lehet: Rehabit Kft. 
Horváth Eszter 06-1-2730551

F e l h í v á s

A Ráckevei Dunaági Horgász Szövetség értesíti a horgá-
szokat, hogy az őszi telepítési időszakban horgászati tilal-
mat rendel el az alábbiak szerint:

A Ráckevei-Duna-ág és vízrendszere teljes területén:
2001. október 15-én 0 órától
-  2001. november 3-án 07 óráig mindenféle horgászat tilos.

2001. november 3-án 07 órától
-  2001. december 31-ig horgászni csak nappal
(7 órától 17 óráig) szabad, az egész éves horgászrend szerint.

Ráckevei Dunaági Horgász Szövetség vezetősége
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VÁNdOROlTUNk A Fe RTŐ'MEINTÉN
A tavalyi mecseki vándortábor élménye 

sokunkban él még. Idén július 28-án ismét 
összejöttünk, hogy eseményekben gazdag 
11 napot töltsünk együtt.

Harminc fővel indultunk útnak hátizsá-
kostul, hogy meghódítsuk a Fertő-mentét. 
Fertőszentmiklóson 3 napot töltöttünk. 
Szép katolikus templomát a helyi plébános 
úr mutatta meg. Kirándultunk Kapuvárra, 
itt megnéztük a Rábaközi Múzeumot. Dél-
utánonként átgyalogoltunk Petőházára 
strandolni.

A következő két napon Fertődön tábo-
roztunk le. Innen látogattunk el a gyönyörű 
Eszterházy-kastélyba. A Fertő Hansági 
Nemzeti Parkban idegenvezető segítségé-
vel távcsövön csaknem 30 féle madárfajt 
ismerhettünk meg, közben még a napfel-
keltét is megcsodálhattuk. Mindnyájunk 
számára felejthetetlen élményt nyújtott a 
háborítatlan természet látványa, melyet 
csak a táplálékukat kutató madarak, a 
szabadban legelő szürkemarha gulya és 
racka nyáj „zavart” meg.

Sopronban volt utolsó táborhelyünk, de 
előtte még látogatást tettünk Nagycenkre a 
Széchenyi-kastélyba és Mauzóleumba. Ki-
rándultunk a fertőrákosi kőfejtőbe, meg-
néztük a kristálymúzeumot. Fürödtünk a 
Fertő-tóban és részt vettünk egy fantaszti-
kus hajókiránduláson is. Sopronban meg-
tekintettük a város főbb nevezetességeit:

Szent György templom, Kecske templom, 
Stornó-gyűjtemény, Zettl-Langer gyűjte-
mény, Tűztorony, Bányamúzeum. Túráz-
tunk a Lőverekbe, a Károly-kilátóhoz, in-
nen csodálatos panoráma nyílt az egész 
Fertőre. Még hazautazásunk napja is tarto-
gatott programot számunkra. Ellátogattunk 
a Soproni Sörgyárba, majd a nyári bob-pá-
lyán boboztunk a gyerekek nagy örömére.

Mindezért köszönet Szabóné Marikának, 
akinek önzetlen, kitartó munkája nélkül a 
táborozás nem jöhetett volna létre. A gye-

rekek a tábor végén Marikát a „legalkudo- 
zóbb” jelzővel illették. ( A l l  nap alatt bi-
zony sokszor volt szükség rá!) Köszönjük 
a Diáksport Egyesület támogatását, a jövő-
ben is szívesen fogadunk bárhonnan anya-
gi segítséget, amellyel csökkenthetjük a 
gyerekek táboroztatásának költségeit. Jó 
lenne, ha hasonló táborozás még sok gye-
rek-generációnak szerezne örömet, felejt-
hetetlen élményeket.

Szűcs Ferencné

* HÍREK * HÍREK * HÍREK *
Labdarúgásunkról

Megkezdődött a labdarúgó-bajnokság. Fel-
nőtt csapatunk 6 új játékossal kezdte meg a 
nyári felkészülést. Igyekeztünk minél több ed-
zőmérkőzést játszani (heü két alkalom), reméljük 
ez az eredményekben is megmutatkozik majd.

Eddig lejátszott mérkőzéseink eredményei:
Szigetbecse -  SZTK II. 8:2
Szigetszentmárton -  Szigetbecse 3:3
Szigetbecse -  Tököl II. 1:0
Ráckeve II. -  Szigetbecse 3:1
Szigetbecse -  Dunaharaszti II. 9:0
Szigetbecse -  Dunavarsány DSK 6:0
A bajnokság kiírása értelmében kötelező volt 

ifjúsági csapatot nevezni. Ezt csak úgy tudtunk 
megoldani, hogy a serdülő csapatot neveztük 
ifjúsági csapatként 4-5 ifjúsági korú játékossal 
megerősítve.

Az ifjúsági csapat eredményei: 
Szigetszentmárton -  Szigetbecse 0:6
Szigetújfalu -  Szigetbecse 2:0
Áporka -  Szigetbecse 4:1

Kérem kedves szurkolóinkat, hogy minél 
többen látogassák mérkőzéseinket, jelen-
létükkel és szurkolásukkal buzdítsák játéko-
sainkat!

A csapat fő támogatója Siegel Adolf a csapa-
toknak szerelés vásárlására 150.000.- Ft-ot 
adományozott.

Köszönjük a csapatok 
nevében és mielőbbi gyó-
gyulást kívánunk!

Schmidt Mihály 
SE elnök

Tisztavatás után

Szép családi ünnep színhelye volt a borozó, 
ahol a Rendőrtiszti Főiskolát végzett Riemer 
Zsuzsanna rendőrhadnagyot köszöntötték a csa-
lád tagjai, a barátok és a meghívott vendégek, 
akik között ott volt Magasitz Lajos polgármes-
ter is. Az édesapa, Riemer György nyugalma-
zott rendőr azzal bocsátotta útjára az ifjú rend-
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Szaltó (Zalina György felvétele)

Minden ország fotókultúrájának gazdagsága attól függ, hogy sikerül-e 
kellő időben és kellő mértékben felkelteni a felnövekvő nemzetékek ér-
deklődését a képi önkifejezés iránt? Sikerül-e megtanítani a diákokat a fo-
tóművészet sajátos kifejezőeszközeinek magabiztos alkalmazására?

A Fényképezés a Vizuális Nevelés Szolgálatában Alapítvány ezért jött 
létre. Célja az, hogy minél több fiatal lelje örömét a fényképezésben. Mind-
egy, hogy a kép mit ábrázol. Mindegy, hogy kinek tetszik, s kinek nem. A 
lényeg az alkotó érzése és gondolata! Az alapítvány nézete szerint minden 
megszületett kép értéket jelent. Érték, mert valakinek a szellemi terméke, 
valakinek az alkotása, aki nem véletlenül vette kézbe a kamerát és nem vé-
letlenül nyomta meg egy adott pillanatban az exponáló gombot. Az alapít-
vány azonban szeremé megtanítani a diákokat arra is, hogy a fényképező-
gép használata a kimondott szavakhoz, vagy a leírt gondolatokhoz hason-
lóan felelősséget jelent.

A Fényképezés a Vizuális Nevelés Szolgálatában Alapítvány két évtize-
de minden nyáron szervez fotós tábort az általános és középiskolás diákok 
részére. A korábbi helyszínek után, az elmúlt nyáron Szigetbecsére invi-
tálták a fényképezés iránt érdeklődő fiatalokat. Ennek fő oka az volt, hogy 
itt található Andié Kertész emlékháza és benne a Magyarországon készült 
korai felvételei. Közülük sok éppen Szigetbecsén készült, igaz, nyolc, ki-
lenc évtizeddel korábban. Ám a világhírűvé vált fotográfus életútja, mun-
kássága, humánus képi világa mindenképpen példaképül szolgálhat a fel-

tábor Szigetbecsén
növekvő fotós nemzedék számára. Ez a szellemi örökség hatással van az 
idelátogatókra, különösen akkor, ha van ideje felfedezni a Csepel-sziget 
déli csücskének megannyi szépségét. A negyven diáknak egy hete volt az 
expedícióra, amit ki is használtak. Fekete-fehér és színes felvételeket ké-
szítettek. Az utóbbiakat Budapesten hívták elő. A szálláshelyül szolgáló 
hoigásztanyán viszont berendeztek egy ideiglenes fotólabort, ahol a feke-
te-fehér filmeket előhívták és nagyították. Az alkotómunka eredménye-
ként a tábor végére minden diáknak 2-3 kiállítható fotója került terítékre, 
amelyeket személyre szólóan elemeztek is. Ezután a fotókat a szigetbecsei 
általános iskolában kiállították. A tárlat megnyitójára meghívták a falu ap- 
raját-nagyját, azt ígérve, hogy aki eljön, rajta lehet egy millenniumi cso-
portképen. Persze nemcsak ez, hanem a kíváncsiság is odavonzotta a hely-
bélieket, hiszen egész héten azt látták, hogy a faluban feltűnően sokan 
portyáznak fényképezőgéppel a nyakukban.

A szigetbecsei képek egy része az Országos Diák Fotókiállításon Buda-
pesten, ezt követően pedig 10-15 iskolagalériában szerepel majd.

Győri Lajos 
a tábor művészeti vezetője

* HÍREK * HÍREK * HÍREK *
őrtisztet, hogy választott hivatását mindenkor 
becsülettel, híven töltse be.

Köszönetnyilvánítás

Tóparti Óvodánk gyermekei és dolgozói ne-
vében ezúton szeretném köszönetemet kifejezni 
Schmidt Vilmosnak, aki szakmunkájával szeb-
bé, otthonosabbá tette csoportszobáinkat. A 
rossz játékeszközeinket megjavította, a baleset- 
veszélyes udvari játékokat felújította, szekré-
nyeinket bepolcozta. Mindezt felajánlásként 
végezte, amely jelentős összeggel kímélte költ-
ségvetésünket.

Köszönetét mondok még Nagy Lászlónak, 
aki nagy mennyiségű faanyagot ajánlott fel 
óvodánknak az udvari játékeszközök felújí-
tásához, bővítéséhez.

Schmidt Mihályné 
óvodavezető

Hívogató óvodabálba

A már hagyományos, a szülők által 
szervezett óvodabált ebben az évben

november 17-én szombaton 
8.00 órai kezdettel

rendezzük meg a helyi kultúrházban. A zenét a 
jól ismert és kedvelt Rumi Duó szolgáltatja, 
igaz az együttes neve megváltozott, mert kibő-
vült egy nagyon csinos és tehetséges hölgy tag-
gal. Az együttes új neve: Koktél Trió.

Szeretettel várunk minden mulatni vágyót, 
fiatalokat és idősebbeket egyaránt. A bál bevé-
telét a szülői közösség a gyermekek karácsonyi 
játékvásárlására ajánlja fel.

Mulassunk együtt!

Schmidt Mihályné

Anyakönyvi hírek

S z ü le té s

2001. augusztus 27-én született 
Kis Ágnes és Vészeli János leánya 

Fanni

2001. szeptember 22-én 
Kerekes Edit és Gyenes Antal Zoltán

házasságot kötött

Elhunyt
Kovács Ernő élt 54 évet ’ 

meghalt 2001. szeptember 21-én
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Befejezésül a drogokról
A világon a legtöbb helyen, így nálunk is 

büntetik a kábítószerrel való visszaélése-
ket.

A magyar büntetőjog a nemzetközi elvá-
rásoknak megfelelően alakította ki a rend-
szerét, így a Büntető Törvénykönyv meg-
különbözteti a kábítószer-fogyasztókat, a 
kereskedőket, és bár a fogyasztókat is szi-
gorúan, de a kereskedőket még szigorúb-
ban bünteti.

A Büntető Törvénykönyv az alábbi pa-
ragrafusok alatt foglalkozik a kábítósze-
rekkel:

282. §. (1) bek. visszaélés kábítószerrel
Aki a hatósági előírások megszegésével 

kábítószert termeszt, előállít, megszerez, 
tart, az országba behoz, onnan kivisz, az 
ország területén átvisz, bűntettet követ el 
és 5 évig terjedő szabadságveszéssel bün-
tetendő.

Ez az alapeset, amely még 8 pontban kü-
lönböző minősítő eseteket tartalmaz, mely 
esetekkel arányosan a büntetési tételek is 
növekednek.

282. a. §. (1) bek.
Az a kábítószerfüggő személy, aki a ha-

tósági előírások megszegésével kábítószert 
termeszt, előállít, megszerez, tart, az or-
szágba behoz, onnan kivisz, az ország terü-
letén átvisz, vétséget követ el és 2 évig tör-
ténő szabadságvesztéssel büntetendő.

Ez a törvényi tényállás is öt pontban mi-
nősítő körülményeket vesz figyelembe.

283. §. Kóros szenvedélykeltés
Az a 18. életévét betöltött személy, aki 

18. életévét be nem töltött személynek ká-
bító hatású anyag, vagy szer kóros élveze-
téhez segítséget nyújt, vagy arra őt rábírni 
törekszik, bűntettet követ el és 3 évig terje-
dő szabadságvesztéssel büntetendő.

283. a. § (1) bek. kábítószer készítésé-
nek elősegítése

Aki kábítószernek a hatósági előírások-
nak megszegésével történő termesztéséhez 
illetőleg előállításához szükséges, vagy a 
termesztést illetőleg az előállítást könnyítő 
feltételeket biztosítja, úgyszintén aki kábí-
tószer termesztéséhez, előállításához szük-
séges anyagot, terméket vagy felszerelést 
készít, illetőleg készíttet, átad, fogalomba 
hoz, vagy azzal kereskedik, ha súlyosabb 
bűncselekmény nem valósul meg, bűntettet 
követ el, és 3 évig terjedő szabadságvesz-

téssel büntetendő.
Ez a tényállás még két minősítő esetet 

tartalmaz.
H ajói megnézzük a leírt törvényi tényál-

lásokat akkor látjuk, hogy lényegében a 
droggal kapcsolatban semmi nem tehető, 
mivel a jog mindent büntetni rendel.

A kábítószereket az 1/1968. (V. 12.) 
BM-EüM. számú rendelet mellékletei tar-
talmazzák, mellyel egyszinten kell tekinte-
ni az ún. veszélyes pszichotrop anyagokat, 
amelyeknek listáját a 4/1980. (VI. 24.) 
BM-EüM. számú rendelet tartalmazza.

Egyik minősítő körülménnyel szeretnék 
foglalkozni, ami a csekély és jelentős 
mennyiségű kábítószert magyarázná meg.

A kábítószer csekély mennyiségű (a 
részletesség teljes igénye nélküli felsoro-
lás) LSD esetén 0,001 gramm; heroin ese-
tén 0,6 gramm, kokain esetén 2 gramm, 
Tetrahidro-kanabinol /THC/ esetén a tiszta 
hatóanyag tartalom az 1 gramm mennyisé-
get nem haladhatja meg. Kanabaisz növé-
nyek esetén a növényegyedek száma leg-
feljebb 5 tő.

A kábítószer jelentős mennyiségű, ha az 
adott kábítószerre meghatározott csekély 
mennyiség felső határának 20-szoros mér-
tékét meghaladja.

A kábítószerekről eddig leírtak alapján 
egyértelműen megállapíthatjuk, hogy elle-
ne igazán nem a jog szigorával kellene el-
járni, hanem megelőző felvilágosító mun-

kával mindenkiben tudatosítani kellene, 
hogy mérgezi saját magát. Megítélésem 
szerint a terjesztőket, a termelőket még sú-
lyosabban kellene büntetni.

így láthatjuk, hogy ez elsősorban orvosi 
probléma, így mindenkinek tudnia kell, 
hogy a kábítószer fogyasztóinak adatai vé-
delmet élveznek.

Mi rendőrök azonban nem tehetünk 
mást, mivel jogalkalmazók vagyunk, hogy 
a vizsgálatok során gyanúsítottként hall-
gatjuk ki azt is, aki egyetlen egy tablettát is 
bevett. Mi sem azt tartjuk fő feladatunk-
nak, hogy az ilyen személyekkel szemben 
járjunk el, de csak rajtuk keresztül jutha-
tunk a terjesztőkig, akik óriási hasznot 
húznak e tevékenységből.

Mivel nagy pénz rejlik a drog-üzletben, 
egyre jobban védekeznek az ebből élők, 
megnehezítve a rendőrség munkáját, amit 
önmaga elvégezni nem tud, csak úgy, ha 
minden kábítószerrel kapcsolatba kerülő 
személy segít.

Harcoljunk közösen e szenvedély ellen, 
mert a jelenlegi állapot csak romlani fog a 
jövőben.

Senki ne szégyellje ha családjában, kör-
nyezetében kábítószeres él, segítsen neki a 
gyógyulásban, mert egyedül nem tud sza-
badulni a drog rabsága alól.

Hetesi László r. alezredes 
osztályvezető

Ho l  k a ph a t  s e g í t s é g e t ?
Budapesti Lelki Elsősegély Telefonszolgálat

1024 Budapest, Molnár u. 9. Tel.: 06-1-212-1027 Non-stop 
Kék Pont Drogkonzultációs Központ és ambulancia 

1095 Budapest, Balázs B. u. 21. Tel.: 06-1-215-7833 
Drogmegelőzési Módszertani Központ és ambulancia 
1015 Budapest, Batthyány u. 49/b. Tel.: 06-1-213-8292 

Sziget Ifjúsági Segítő Szolgálat 
1074 Budapest, Rottenbiller utca 10. Tel.: 06-1-322-5572 

Drog Stop bp. Egyesület
1045 Budapest, Rózsa u. 6. Tel.: 06-80-505-678, 06-1-379-2766 

Kortárs Ségítő Alapítvány 
1036 Budapest, Viador u. 7. tel.: 06-1-311-3040 

AIDS segélyhely Tel.: 06-1-366-9283 
Mentő: 104, Rendőrség: 107, vagy 112 

Pest Megyei Rendőr-főkapitányság Bűnmegelőzési Osztály 
1139 Budapest. Teve u. 4-6. (B. ép. 854)

Tel.: 06-1-443-5106,06-1-443-5800 (mellék: 30-191)
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